
Kmetijske podružnice. Vsi naši do 80, junija v 
Kmetijske podružnice! Občni zbor skličile takoj po 
.'1U. juniju. Volite, samo zanesljive naše može za dele
gate. 

Ruše. V nedeljo, dne 27. junija t. i. ob 15. uri 
(o.) se vrši v Rušah v šolskem poslopju in pri bli 
žnjih čebelnjakih učno predavanje znanega strokov 
njaka gosp. Iv. Jurančiča o čebeloreji. Čebelarji >* 
Dravske doline, pridite vsi, da slišite, kaj je umna 
čebeloreja, ta v sedanjih časih tako važna panoga 
domačega gospodarstva.! 

Sv. Bolfenk v Slov. gor. Pri Sv. Bolteuku v 
občini Trnovska vas se bo vršil 30. junija 1020 ži 
vinski sejem. Pričakovati je veliko kupcev. Posest 
niki, priženite veliko lepe živine na ta sejm. 

Falska elektrarna je dobila materijal za nape
ljavo električnega toka v Maribor, Ptuj in Celje. Pa 
elektrarna še čaka z napeljavo, dokler ne bo pospra
vljena žetev, ker bi se sicer pomendralo preveč žita. 
Kakor hitro bo pa končana žetev, dobi Maribor elek
trični tok že v nekaj tednih. 

Carina na vino in sadje. Vinarski in sadjarski 
odsek za Slovenskoštajersko Slov., kmetijske družbe 
v Ljubljani je imel dne 6. junija t. 1. v .Mariboru o<!~ 
borovo sejo, v kateri se je sklenilo predložiti potom 
deputacije centralni vladi v Beograd spomenico, gle
de neobhodno potrebe opustitve uvedene carine za iz
voz vina (.100 din. *~ 400 K na, 100 kg teže bruto) m 
sadja (20 din  80 K za 100 kg) ter vinskih in sad
nih izdelkov, kakor tudi glede drugih določb (izpla
čevanje v tuji, takozvani zdravi valuti, zacarinjenje 
posode itd.}, katere izvoz navedenih predmetov ovi 
rajo, ozir. popolnoma onemogočujejo. Povdarjalo se je 
da preti našemu vinarstvu katastrofa, če se odstra
nijo vse zapreke, ki izvoz vina ovirajo in, da bo na 
tisoče vagonov sadja prišlo na nič, če se izvoz s» 
dja ne da popolnoma na prosto. Deputacija (obstoje
ča iz 4 zastopnikov vinogradnikov in sadjarjev in 6
nega zastopnika vinotržcev) je bila pretečeni teden v 
Beogradu in je posredovala pri vseh prizadetih mi 
nisterstvih, kjer se ji je obljubilo, da se carina na 
vino zniža takoj od 100 din. na 5 din.'— na 20 K o-.l 
hektolitra, ozir od 100 kg. teže bruto. Tudi se bo u
važevala popolna naprostodaja izvoza vina, Tariie za 
sadje in žganje se bo revidiralo in se sme upati, da 
se carina na sadje popolnoma odpravi, na žganje pa 
vsaj zdatno zniža, in sicer v najkrajšem času. "ftttti 
vprašanje izplaeitve vina in sadja v našem denarju 
in olahkoče/ije pri zacarinjenju posode se bo v naj 
krajšem času rešilo, upoštevaje kolikor mogoče zah
teve vinogradnikov in sadjarjev. . 

Usoda vojnih posojil. Izmed vseh držav, ki so 
nastale na ruševinah stare AvstroOgrske, je menda 
Cehoslovaška edina država, katera se že resno bavi 
z rešitvijo vprašanja vojnih posojil izza dobe stare 
Avstrije. Cehoslovaški finančni minister dr. Engliš 
je predložil parlamentu zakonsko predlogo glede voj
nega posojila. Po tej predlogi naj bi država izplača
la javnim dobrodelnim in koristnim zavodom, ki so 
podpisali vojna posojila, 65 odstotkov, zasebnikom, pa 
50 odstotkov avstrijskega vojnega posojila in sicer bv 
naj izplačala ta način, da se jim vojno posojilo v tej 
višini zaračuna le tedaj, če podpišejo posojilo repu
blike v dvojni višini podpisanega vojnega posojila, 
ostanok podpisanega posojila republike pa plačajo v 
gotovini. Toda, s tem predlogom niso »zadovoljni ne 
Nemci in tudi ne Cehi. Iz katerih razlogov odklanja^r
Nemci ta predlog, ni znano, gotovo bi menda še ra
di dobili kako nagrado za to, ker so tako pridno pod
pisovali avstrijsko vojno posojilo že iz sovraštva do 
Cehov, ker so loti si srčno želeli se osvoboditi iz ve
rig nemškega suženjstva. Sedaj bi pa naj država pri
pomogla Nemcem, da bi se jim vrnila vojna posojila. 
Finančni krogi republika so mnenja, da bi bilo te 
prav težko dokazati, da je lastnik vojnega posojila 
isto sam podpisal in imel v roki že od 28. oktobra 
I9f8, kar je za prevzem vojnega posojila v plačilo 
pogoj. Na ta način podpisano vojno posojilo republi
ke se bo izplačalo do leta 1970 in sicer,s srečkanjem 
tekom 45 let. V naši državi se pa glede, rešitve voj
nih posojil sliši bore malo. Krivično bi bilo, ako bi 
se našim Nemcem in nomškutarjem, ki so pri podpi
sovanju vojnega posojila kar tekmovali, ne morda iz 
ljubezni do države, ampak iz sovraštva do Jugoslo
vanov, kojih edina želja je bila se otresti nemškega 
robstva, v kakikoli meri vrnilo vojno posojilo, Pra 
vično bi pa bilo, ako bi država prevzela vojna poso
jila, katera so na pritisk bivšo avstrijske vlade, vo
jaških oblasti in drugih činitoljev takorekoč morali 
podpisali zavedni Jugoslovani, sicer bi bih izpostav
ljeni največjim preganjanjem. Pravična je zahteva, da 
se v kakšni koli obliki prevzamejo od države vojna 
posojila, podpisana od manj imovitih, ali revnih aJo
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jev, sirotinski denar, ter vojna posojila denarnih za 
vodov. 

Klanje goveje živine omejeno. Ministrstvo jo 
sklenilo, da so po vsej Jugoslaviji prepove klanje, go
veje živine dvakrat na teden, da se na ta. način va
ruje odgoja mlade živine. 

Hmelj. Na hmeljskem trgu v Zaicu tudi v pre
teklem tednu ni bilo nobenega popraSevahja po hme
lju in so bile cene za tuj hmelj, ki so se gibale mod 
4500—5000 K za 50 kilogramov, samo na papirju. 
Rasni mrčes zelo škoduje brnel skim nasadom. Tudi 
v Savinjski dolini vpliva dolgotrajno deževno vreme 
zelo neugodno na razvoj rastline. 

Vse vloge na upravne oblasti morajo bili kol
kovane s kolkom, po 4 K. ako se pa želi pismene re
šitve na vloženo vlogo, je vrhutega še priložiti vlotri 
kolek po 8 K. Nekolkovane aLi nezadostno kolkovane 
vloge bi povzročile zamudo rešitve in nove stroške. 

Po poštni nakaznici se odslej naprej smejo po 
šiljati zneski do 1000 dinarjev (4000 K) in sicer v o
kvirju naše države. Ta olajšava v poštnem prometu 
je za naš denarni promet velike važnosti. 

Z« naše w@jne vjetnike. 
Poslanec dr. H o h n j e c je pretekli mesec sta

vil na našo vlado interpelacijo o položaju in številu 
jugoslovanskih vojnih vjetnikov v Italiji in v Rusiji. 
.Od vojnega ministra je dobil naslednji odgovor: 

J. V I t a 1 i j i je še: 
L 300 jugoslovanskih vojnih vjetnikov. ki bodo pri

šli iz Bara v Dubrovnik okoli 1. junija t. L; 
2. llfl vjetnikov rekonvaleseentov, ki bodo poslani v 

domovino, ko ozdravijo; 
3. 10 jugoslovanskih vjetnikov v Paiermu, ki so dali 

izjave, da se ne vrnejo več v domovino. 
Torej skupno je še 420 vojnih vjetnikov. od ka

terih se KI nočejo vrniti, drugi pa se vrnejo skoro. 
II. Iz R u s i j e je zadnji ča.s prišlo 22*21 jugo

slovanskih vjetnikov. Kar se tiče vprašanja, koliko 
jih je še v Rusiji, ni mogoče odgovoriti, (zvestno šte
vilo Jugoslovanov je ostalo v tistem delu Rusijo, ki 
ga držijo boljševiki, od katerih je nemogoče dobiti 
poročila. Drugi so tako razkropljeni, da se o njih ne 
more zvedeti ničesar. Za nabiranje naših državlja
nov sta v Rusijo poslani dve vojni misiji: v Južno 
Rusijo in v Vladivostok. Njuna naloga je. da takoj 
pošljeta nabrane vjetnike v domovino. Vojni misiji to 
tudi izvršujeta, čeprav so velike težave. 


